
 

 

 

ZÁPIS č. 95/2024  

ze zasedání Akademického senátu Filozofické fakulty Jihočeské univerzity 
v Českých Budějovicích  

ze dne 29. srpna 2024  

 

Přítomní (bez titulů, abecedně): M. Dvořák, V. Grubhoffer, M. Halamová, M. Kaplický, P. 
Kos, H. Látal, J. Pěnkava (online), K. Pražáková 

Nepřítomní: J. Lassner (omluven), R. Pabiánová (neomluvena)  

Hosté:  

 

Zapisovatel: M. Dvořák  

Ověřovatelé: M. Halamová, H. Látal  

Skrutátoři: K. Pražáková, V. Grubhoffer  

 

Program zasedání:  

1. Zahájení  
2. Projednání a schvalování nového volebního řádu AS FF JU, který zavádí možnost 

elektronických voleb a upravuje platnost mandátu senátorů z řad studentů 
3. Různé  
4. Závěr  

 

 

Ad 1)  

Předseda senátu P. Kos všechny přítomné přivítal a konstatoval, že senát je 
usnášeníschopný. Následně byli jednomyslně zvoleni zapisovatel, ověřovatelé a skrutátoři. 
Jednomyslně byl schválen i program zasedání, k jehož obsahu nikdo z přítomných neměl 
připomínek.   

 

Ad 2)  

Předseda Kos stručně okomentoval pár skutečností ohledně navrhovaného volebního řádu, 
většinu záležitostí s ním spjatých senát projednával na minulém zasedání. Novinky ve znění 
řádu jsou podle předsedy právně ověřené a prokonzultované s univerzitním právníkem. 



Mandát studentských senátorů, kteří dostudují v červnu či v létě, ale hned na podzim se 
zapíší do dalšího studia, tak dle nového znění volební řádu nezanikne. Jinak tomu bude se 
studentskými senátory, kteří završí studium v zimním termínu SZZ.  

Proběhlo hlasování: Volební řád AS FF JU, který zavádí možnost elektronických voleb a 
upravuje platnost mandátu senátorů z řad studentů, byl schválen – 8 hlasovalo pro, nikdo 
proti, nikdo se nezdržel.  

 

Ad 3)  

Senátor Látal otevřel diskuzi na téma červencového odevzdávání bakalářských a 
diplomových prací kvůli obhajobám při letních SZZ. Daná situace je dle něj už velmi 
problematická a není komfortní jak pro pedagogy, tak pro studenty. Senátor Látal položil 
otázku, zda by se dala vedení fakulty navrhnout změna pravidel, aby se při srpnových 
státnicích pouze zkoušelo a nikoliv obhajovalo. Senátorka Halamová zareagovala v tom 
smyslu, že s problematičností dané záležitosti souhlasí a že je dle jejího mínění způsobena 
především tím, že zápočty za ukončení kvalifikační práce se musí zadat nejpozději 
v polovině července, avšak práce jako takové se technicky mohou odevzdávat ještě o dva 
týdny později. Následovala širší diskuze o tom, zda udělení zápočtu znamená, anebo 
neznamená, že kvalifikační práce je vůbec obhájitelná. Senátorka Pražáková přiblížila fakt, 
že na Historickém ústavu se studenti třetích ročníků bakalářského programu potýkají 
s náročnými zkouškami k završení letního semestru a z toho důvodu na konci května řada 
studentů není schopna kvalifikační práce odevzdat. Senátor Kaplický se zajímal o to, co by 
na možnost zrušení letních obhajob říkali sami studenti a studentského senátora Pěnkavy 
se zeptal. Ten mu odpověděl, že studentům možnost srpnových obhajob velmi usnadňuje 
situaci s ukončením studia, systém to ostatně umožňuje, takže toho využívají – dodal též, 
že si vybavuje spíše nižší počet svých spolužáků, co by v minulosti obhajovali kvalifikační 
práce v červnu. Senátor Grubhoffer zareagoval úvahou, že by možná nebylo od věci 
„zahýbat“ květnovým termínem pro odevzdání jednotlivých prací, posunout jej dál, což by 
studentům pomohlo k tomu práce dopsat. Senátor Látal tuto úvahu ocenil, jelikož na 
Ústavu věd o umění a kultuře na sklonku jara organizují různé exkurze a nutnost dopisovat 
kvalifikační práce v daném období účast na exkurzích do určité míry znemožňuje. 
V následné diskuzi zaznělo, že mnohé ústavy „státnicují“ už zkraje června a že by posun na 
pozdější týdny jistě pomohl. Předseda Kos dospěl k myšlence, že pakliže by červnové 
termíny byly primárně o obhajobách a v srpnu by se neobhajovalo, proces by byl zřejmě 
nejfunkčnější, na což senátor Kaplický přikývl a doplnil, že podmínkou takové funkčnosti by 
ještě nutně musel být posun termínu odevzdání prací. Senátor Pěnkava souhlasil a dodal, 
že studentům i týden nebo dva navíc na psaní při finalizaci ohromně pomohou. Předseda 
Kos pak debatu ukončil s tím, že na příští zasedání senátu pozve proděkana Skalického a 
vše se projedná i s ním, aby byl ve věci možný posun, na jehož nutnosti byla v debatě 
všeobecná shoda.  

Do bodu Různé už pak nikdo žádný podnět neměl.  

 

 

Ad 4)  

Předseda Kos poděkoval zúčastněným za účast a zasedání ukončil.  

 

 



Zápis vyhotovil:  M. Dvořák v. r.  

 

Zápis ověřili:   H. Látal v. r.  

M. Halamová v. r.  

 

V Českých Budějovicích dne 29. srpna 2024  

 


